
ذره بين بازرسان روي فساد در فوتبال
تخلف از فروش بليت تا كلاهبرداري از هوادار 

فساد در فوتبال تمامي ندارد. اين واقعيت تلخي است كه اگر چه برخي 
چون كفاش��يان،  رئيس سابق فدراس��يون فوتبال منكرش مي شود اما 
پرونده قطوري كه طي دو س��ال گذشته توس��ط نماينده هاي مردم در 
خانه ملت جمع آوري ش��د اثبات مي كند.   البته پرونده بلند بالايي كه 
نماينده هاي مجلس نيز جمع آوري كردند آنطور كه انتظار مي رفت مورد 
توجه مسئولان قرار نگرفت، اما با اين وجود به نظر مي رسد كه رسيدگي 
به تخلفات موجود در فوتبال اين روزها بيش از گذشته مورد توجه قرار 
گرفته كه هر از چندگاهي شاهد رو شدن دست عده اي متخلف هستيم كه 
با سودجويي هاي خود،  چهره اين ورزش پرطرفدار را خدشه دار كرده اند. 

 تخلفات جديد ميلياردي و حضور يك آقازاده
در همين راستا خبرگزاري ايسنا طي گزارشي از بررسي و پيگيري يك 
نهاد بازرس��ي و ناظر در حوزه تخلفات فوتبال مي نويسد كه از تخلفات 
آشكار و محرز در قراردادهاي فروش بليت، سامانه هواداري استقلال و 
پرسپوليس و تبليغات دور زمين ليگ برتر فوتبال حكايت دارد. موضوعي 
كه به گفته اين خبرگزاري، پاي يك آقازاده را نيز به ماجرا باز كرده: » در 
جديدترين اين برخوردها يك نه��اد ناظر پس از جمع آوري اطلاعات و 
تشكيل جلسات مقدماتي در رابطه با قراردادهاي فروش بليت ليگ برتر، 
سامانه هواداري دو باشگاه استقلال و پرس��پوليس و قرارداد پرحاشيه 
تبليغات دور زمين ليگ برتر ورود كرده است. شنيده ها حاكي از اين است 
كه در چند روز گذشته روند احضار و دعوت از برخي طرف هاي قراردادها 
و انجام تحقيقات اوليه از آنها آغاز شده است. قرارداد فروش بليت مربوط 
به شركتي است كه در دولت احمدي نژاد به عنوان يكي از شركت هاي 
زير مجموعه نهاد رياست جمهوري در حالي وارد فدراسيون فوتبال شد 
كه ردپاي فرزند يكي از مديران ارشد وقت ورزش كشور نيز در آن ديده 
مي شد، متأسفانه اين قرارداد و تفاهمنامه با اين شركت به بهانه وابستگي 
به نهاد رياست جمهوري توسط رئيس وقت فدراسيون فوتبال و بدون 

رعايت تشريفات قانوني منعقد شد.«
 گنج پنهان

درحالي كه باش��گاه هاي فوتبال به خصوص تيم ه��اي مطرح تهراني با 
بدهي هاي هنگفت و كلان مواجه بوده و همواره خواس��تار سهم خود از 
بليت فروشي و تبليغات دور زمين هستند، ايسنا در ادامه گزارش خود از 
ارقام كلاني در اين راستا پرده برمي دارد كه هرگز به اين باشگاه ها پرداخت 
نشده يا اگر شده،  به باش��گاهي خاص پرداخت شده است. حال آنكه در 
صورت پرداخت به موقع اين گنج پنهان، بدون شك امروز نه پرسپوليس و 
نه حتي استقلال كه تا كنون شكايتي در راستاي دريافت اين مبلغ نكرده، 
هرگز با بدهي هاي سرسام آور دست و پنجه نرم نمي كردند. »وجوه چند 
صد ميلياردي حاصل از فروش بليت مسابقات استقلال و پرسپوليس در 
حالي توسط اين شركت انجام شده كه نه تنها نظارتي بر عملكرد آن نبوده 
بلكه دو باشگاه استقلال و پرسپوليس همواره مدعي عدم دريافت ريالي 
از بابت فروش بليت از اين شركت بوده اند. قرارداد پر حاشيه تبليغات دور 
زمين ليگ برتر نيز با شركت ايران نوين كيش يكي از شاهكارهاي دوره 
رياست علي كفاشيان بر فدراسيون فوتبال اس��ت كه در زمان رياست 
مهدي تاج نيز روند مذكور تغيير چنداني نداشته است. مبلغ اين قرارداد 
كه در دو فصل ۱۶۰ ميليارد تومان بوده، هم اكنون وضعيت نامعلومي دارد 
و بنابر اطلاعات موثق مسئولان فدراسيون و سازمان ليگ در اجرا و عدم 
وصول حقوق باشگاه ها مرتكب تخلفاتي شده اند كه اين موضوع از ابعاد 

كيفري توسط نهادهاي ذي ربط در حال پيگيري است.«
 خيانت در امانت

در ادامه اين گزارش، ايسنا به خيانت در امانتي اشاره مي كند كه ناشي از 
علاقه و اعتماد مردم به تيم هاي فوتبال است. خيانتي ميلياردي كه البته 
سهمي هر چند اندك از آن براي باشگاه ها نيز در نظر گرفته نشده است: 
» قرارداد سوم مربوط به سامانه هواداري ۳۰۹۰ است كه گفته مي شود 
بدون رعايت تشريفات قانوني با باشگاه هاي اس��تقلال، پرسپوليس و 
تراكتورسازي منعقد شده و ميزان درآمد و وصول دو باشگاه در  هاله اي از 
ابهام قرار دارد. بنابر اطلاعات موجود، بدهي اين شركت ناشناخته فقط 
به باشگاه پرسپوليس حدود ۲۹۰ ميليارد است، البته باشگاه استقلال 
نيز به جهت مراودات نزديك مديرعامل آن با رياست سابق فدراسيون 
فوتبال و يكي از مديران وزارتخانه تاكنون از اعلام طلب از اين شركت 

خودداري كرده است.«

بي توجهي به مسائل ملي، ميهني خيانت است
سال هاست كه شاهد چنين مسائلي هستيم. 
چوب اين بي توجهي ها را سال ها پيش هم 
خورده اي��م. همان زمان ك��ه فوتبال ايران 
تعليق شد. متأسفانه ما فكر مي كنيم تمام 
دنيا همين چهار ديواري ايران است. همه 
چيز را يا بازي يا سياسي مي بينيم و تصور 
مي كنيم ك��ه هر تصميمي م��ا مي گيريم 
درست اس��ت. نه،  اينطور نيس��ت. قوانين 
بين المللي مشخص است. مسئولان جهاني 
دور هم مي نشينند، با استفاده از پيشنهادات 
صاحب نظران هر رشته تصميم گيري كرده و قانون وضع مي كنند. قانوني 
كه همه فدراسيون هاي سراسر جهان موظف هستند به آن احترام گذاشته 
و انجامش دهند. اما ما به اين مسئله مهم بي توجه هستيم. چون كار را به 
كاردانش نمي سپاريم و چوب آن را هم مي خوريم. همانطور كه پيش تر هم 
خورده ايم. آقاياني كه سركار مي آيند ورزشي نيستند و تنها به فكر حفظ 
خود و جايگاهشان هس��تند و فرصتي براي رسيدگي به چنين مسائل و 
مشكلاتي ندارند. اگر مسائل را جدي بگيريم،  خطري تهديدمان نمي كند. 
اصولي و ديپلماتيك بايد برخورد كرد. اگر بخواهيم كار س��ختي نيست. 
ايراني ها هوش و زكاوت بالايي دارند. اما تنگ نظري ها،  خود محوري ها، 
بغض و حسد ورزي نمي گذارد كار درس��ت پيش برود. مسائل ملي را در 
نظر نمي گيرند، وگرنه با اين همه حقوقدان آيا نمي توان يك اساس��نامه 
بين المللي و مطابق با قوانيني كه كميت��ه بين المللي المپيك براي همه 
فدراسيون هاي سرتاسر دنيا وضع كرده نوشت؟ مگر مي شود نتوانيم؟ اين 
يك خيانت است. بي توجهي به مسائل ملي، ميهني و هر مسئله ديگري 
كه به خاك اين كشور ضرر و آسيب وارد كند يك خيانت است. مي خواهد 
در هر كجا و هر لباسي باشد. از المپيك لندن اين اخطار به فدراسيون هاي 
ورزشي جهان داده شده كه اساسنامه هاي خود را براساس قوانين كميته 
ملي المپيك تنظيم كرده و مان��ع از دخالت دولت ها و زير س��ؤال رفتن 
استقلال فدراسيون ها شوند. چه كرده ايم. ما اساسنامه داريم، فقط نياز به 
تنظيم و اندكي تغيير دارد. مگر چقدر زمان مي برد، بيش��تر از يك هفته، 
۱۰روز؟ مگر اينكه نخواهيم كه اگر اين طور باشد،  خيانت كرده ايم. به ايران، 

مردم و كشتي ايران خيانت كرده ايم. 

فوتبال ايران متحول مي شود اگر... 
باش��گاه هاي پرطرفدار فوتبال ايران از بي پولي رنج مي برند اما ميلياردها 
تومان از حق و حقوق آنها به دلايلي نامعلوم پرداخت نمي شود تا همچنان 
براي تأمي��ن بودجه دست ش��ان در جيب بيت المال ب��وده و همچنان از 
پرداخت بدهي هاي سنگين معوقه عاجز باشند. متأسفانه فوتبال در كشور 
ما به قدري بي حساب و كتاب گسترده ش��ده كه در هر سوي آن مي توان 
تخلف يا تخلفات گسترده را كشف كرد. پرداخت نشدن سهم تبليغات و 

بليت فروشي به باشگاه ها تنها يكي از اين موارد متعدد است. 
روز گذشته يكي از س��ايت هاي خبري گزارشي مبني بر احضار متخلفان 
در پرونده بليت فروشي و س��امانه هواداري منتشر شد كه حاكي از پشت 
پرده هايي عجيب و غريب مالي اس��ت. فوتبال كشورمان تا دلتان بخواهد 
دست هاي پش��ت پرده و حواش��ي دارد، دس��ت هايي كه با فعاليت هاي 
غيرقانوني و حتي مجرمانه خود نفس فوتبال مملكت مان را گرفته اند و با 
سودهاي كلاني كه به جيب زده و مي زنند دست از سر اين رشته پردرآمد 
برنمي دارند. تا حرف از پرسپوليس و استقلال مي شود بحث بي پولي آنها 
به ميان مي آيد. اين دو تيم دو قطب اصلي فوتبال كش��ورمان هس��تند و 
پرطرفدارترين تيم هاي قاره كهن نيز محسوب مي شوند. اما در اين سال ها 
عملًا براي سروسامان دادن به حال و روز سرخابي ها قدمي برداشته نشده 
است. تصميمات سطحي، احساسي و غيرحرفه اي تمام تلاشي بوده كه در 
سه دهه اخير مسئولان فدراسيون و مديران باشگاه ها در حق اين دو تيم 
انجام داده اند. فكرش را بكنيد؛ ميليون ها ايراني كه هوادار يكي از اين دو تيم 
هستند از اينكه در ورزشگاه خانگي مجهز با استانداردهاي روز دنيا از رقبا 
پذيرايي كنند چه احساسي خواهند داشت؟ مهم تر از آن موضوع بدهي هاي 
چندين ميلياردي دو تيم اس��ت كه هر فصل چند ميليارد ديگر نيز بر آن 
اضافه مي شود تا جايي كه هيچ كدام از دو تيم پرسپوليس و استقلال قادر به 
صاف كردن بدهي هايشان نيستند. استقلال مالي، در اختيار داشتن امكانات 
حرفه اي و حضور بي دغدغه در رقابت هاي داخلي و بين المللي انتظارات به 
حقي است كه طرفداران وطني از تيم هاي محبوب خود دارند. با اين حال 
حق و حقوق اين تيم ه��ا آنگونه كه عرف و قانون مي گويد به دست ش��ان 
نمي رسد و آقايان خم به ابروي مبارك نمي آورند! قراردادهاي فروش بليت 
ليگ برتر، سامانه هواداري دو باشگاه استقلال، پرسپوليس و تراكتورسازي 
و قرارداد تبليغات دور زمين ليگ برتر سه مورد مشخصي است كه روزگاري 
قرار بود به سود فوتبال ايران و البته باشگاه هايمان تمام شود. درآمد حاصل 
از بليت فروشي در ليگ برتر به جيب شركتي معلوم الحال مي رود كه گفته 
شده نهادهاي نظارتي مش��غول پيگيري تخلفات اين شركت و عوامل آن 
هستند. تبليغات دور زمين در اين رقابت ها نيز با قراردادي ۱۶۰ ميليارد 
توماني در جريان است و شك و ش��به هاي زيادي در مورد مبالغ حاصل از 
آن و نحوه خرج شدنش وجود دارد. سامانه هواداري هم كه به نام سه  تيم 
ذكر شده راه اندازي شد، اما خبري از پرداخت سهم اين سه باشگاه ها نيست. 
بدون شك وقتي پاي نهادهاي نظارتي در موضوعي باز مي شود به معناي 
اين است كه تخلفاتي رخ داده است. سرخابي ها سال هاست كه از پرداخت 
نشدن حق فروش بليت در ليگ برتر گلايه دارند. در اين مدت هيئت مديره 
و مديران عامل دو تيم بارها دس��تخوش تغييرات شده اما همگي از اينكه 
حق شان به حساب باشگاه واريز نمي شود گلايه داشته اند. رقم اين قرارداد 
به قدري نجومي است كه مي تواند كل فوتبال ايران را دگرگون كند. علاوه بر 
اين اگر درصدي از درآمد حاصل از تبليغات دور زمين نيز تاكنون به حساب 
سرخابي ها واريز شده بود اوضاع آنها حالا جور ديگري بود. در گزارش منتشر 
شده رقم طلب پرسپوليس از بابت سامانه به اصطلاح هواداري ۲۹۰ ميليارد 
تومان اعلام شده اس��ت! حتي تصورش نيز سخت است براي هواداري كه 
تنها يك روز پس از قهرماني تيم محبوبش با اعتصاب بازيكنان پرسپوليس 
روبه رو شد، اعتصابي كه اولين بار نبود و علتش پاس نشدن چك هاي متعدد 
بازيكنان بود. از طرفي شرايط پرسپوليس به قدري بحراني است كه در اين 

فصل دست به دامن كمك گرفتن از هواداران شدند. 
اينكه چرا و به چه علت حقي كه براي باشگاه ها در نظر گرفته شده هرگز 
به دست آنها نمي رسد يكي از سؤالاتي است كه منتظر شنيدن پاسخي 
قانع كننده براي آن هستيم. در صورتي كه حتي درصدي هم از اين مبالغ 
به دست اين سه تيم برسد قطعاً بخش اعظمي از چالش هاي آنها مرتفع 
خواهد ش��د. درآمدزايي، محتاج نبودن به بودجه دولتي، بي نياز ش��دن 
از كمك هواداران و حس��اب و كتاب پيدا كردن دخل و خرج ها از جمله 
تأثيرات مثبتي اس��ت كه پرداخت حق تبليغات و ه��واداري در فوتبال 

باشگاهي ايران خواهد داشت. 

 هرچ�ه مي خواهيد 

فريدون حسن 
   گزارش

مي توانيد اسمش را 
بگذاريد، اعمال نفوذ 
رقباي قدرتمند يا اشكالات داخلي اساسنامه 
فدراسيون، واقعيت اين است كه كشتي ايران 
با يك بح�ران جدي و خطرناك روبه روس�ت. 
ورزش اول كش�ور اين روزها خط�ر تعليق را 
درس�ت ب�الاي س�ر خ�ود ح�س مي كن�د.

واقعيت اين اس��ت كه دخالت هاي بي حد و حصر 
وزارت ورزش در امور فدراس��يون ها باعث شده تا 
كميته بين المللي المپيك روي وضعيت موجود 
در ورزش ايران حساس شود. حساسيتي كه حالا 
روي كش��تي يعني مدال آورترين رش��ته ورزش 
ايران در رقابت هاي بين المللي و المپيك زوم شده 
و اين خطر وجود دارد كه فدراسيون كشتي ايراني 
به راحتي آب خوردن تعليق ش��ود، توجه داشته 
باش��يد به راحتي آب خوردن، چ��ون آنها كه در 
كميته بين المللي المپيك نشسته اند كاري به نام 
و آوازه كشورها در رشته هاي مختلف ندارند و اگر 
نتوانيم قانعشان كنيم خيلي راحت كشتي را حذف 

شده خواهيم ديد.
 ايرادهاي اساسنامه

 اساسنامه ارس��الي فدراسيون كش��تي ايران به 
اتحاديه جهاني كش��تي با اش��كالاتي اساس��ي 
روبه روست، اشكالاتي كه سه ماه قبل به فدراسيون 
اعلام شده اس��ت، حميد بني تميم، نايب رئيس 
فدراسيون كشتي اين اش��كالات را چنين عنوان 
مي كند: »دولت��ي بودن مجمع فدراس��يون، كه 
مصاديق آن عبارتن��د از: ۱- عضويت، حق رأي و 
اعمال نظر افرادي كه سمت هاي رسمي و دولتي 
در دس��تگاه ورزش دارند در مجمع فدراسيون، 
۲- حضور نمايندگان ساير دستگاه هاي دولتي در 
مجمع فدراسيون، ۳- نقش وزارت ورزش به عنوان 
مسئول اصلاح اساسنامه فدراسيون كشتي ايران، 
4- تأييد احكام چهار عضو اجرايي فدراسيون ايران 
توسط وزير ورزش، 5- دخالت در بركناري رئيس 
فدراسيون توسط وزير ورزش و نيز تعيين جانشين 
رئيس فدراسيون مستعفي يا بركنار شده توسط 
وزير ورزش به جاي مجمع فدراسيون، همچنين 
به جز اين اشكالات عدم وجود بندي مشخص در 

خصوص مبارزه با دوپينگ و عدم توجه به نقش 
دادگاه بين  المللي وابسته به IOC به عنوان دادگاه 
خارجي قضاوت ورزشي دو اشكال ديگر اساسنامه 

فدراسيون كشتي ايران است.«
بني تميم با اشاره به اين اشكالات اساسي تصريح 
كرد:»اتحاديه جهاني در دو بخش از نامه ارسالي 
به فدراسيون كش��تي اعلام كرده كه شرط ادامه 
عضويت و فعاليت ايران در اي��ن اتحاديه اصلاح 
اساس��نامه و اخذ تأييديه اس��ت؛ چرا كه وجود 
چنين اشكالاتي با اصل خودمختاري و استقلال 
فدراسيون ها در اساسنامه اتحاديه جهاني و منشور 

كميته بين المللي المپيك مغاير است.«
 سه ماه قبل هشدار داده بوديم

 نايب رئيس فدراسيون كشتي در خصوص اقدامات 
صورت گرفته براي جلوگيري از تعليق كشتي ايران 
گفت: »همان زمان )سه ماه پيش( و مطابق ضوابط 
جاري كشور موضوع را به صورت رسمي به اطلاع 
مس��ئولان وزارت ورزش و كميت��ه بين الملل��ي 
المپيك رس��انديم، همچنين يك تيم حقوقي را 
مأمور بررسي و برطرف كردن اشكالات وارد شده 

كرديم و پيش��نهادات اصلاحي خود را مجدداً به 
وزارت ورزش اعلام كرديم و حالا منتظر هستيم 
تا در اسرع وقت با رفع دقيق اين نواقص اساسنامه 

درست را به اتحاديه جهاني ارسال كنيم.«
بني تميم با اش��اره به اينكه اميدوار است با تدبير 
و پيگيري ه��اي به موقع مس��ئولان خطر تعليق 
كش��تي ايران رفع ش��ود ادامه داد: »واقعيت اين 
است كه كش��تي ايران رقباي قدرتمند و صاحب 
نفوذي در اتحاديه جهاني دارد كه ممكن اس��ت 
از هر ابزاري براي توقف حركت رو به جلوي ايران 
در دنيا استفاده كنند به ويژه ابزاري مانند چنين 
موضوعاتي كه حمايت هاي مراجع رسمي و بزرگي 

چون IOC را نيز پشت سر خود دارد.«
  مسئله اي كه جدي گرفته نشد

 اما بخش نگران كننده كار اينجاس��ت، جايي كه 
به گفته بني تميم شايد حتي قدرت تعاملي ايران 
با اتحاديه جهاني كشتي نيز نتواند كاري از پيش 
ببرد. او مي گويد:»طرح چنين موضوعات جدي 
در صحنه بين المللي كه از س��وي مراجعي چون 
كميته بين المللي  دنبال مي ش��ود، بسيار فراتر 
از قدرت تعامل ماس��ت و در واق��ع مي تواند تمام 
تلاش چند ساله ديپلماتيك كشتي ايران در دنيا 

را متوقف كند.«
مسئله اصلاح اساسنامه فدراسيون هاي ورزشي، 
مسئله امروز و ديروز نيس��ت اين مسئله به زمان 
پايان رقابت هاي المپيك ۲۰۱۲ لندن برمي گردد، 
جايي كه كميته بين الملل��ي المپيك به تمامي 
كش��ورها در خصوص اص��لاح اساس��نامه هاي 
فدراسيون هاي ورزشي شان هش��دار و خواستار 
پيگيري و تغيير آن شد، حالا بيش از پنج سال از 
آن زمان مي گذرد، شنيده ها حاكي از آن است كه 
هيچ ضرب الاجلي براي كش��تي ايران مشخص 
نش��ده و معلوم نيس��ت IOC و اتحاديه جهاني 
كشتي چه زماني بر س��رمان خراب شوند، سابقه 
هم نشان مي دهد كه دستگاه ديپلماسي ورزش 
ايران اينقدر بي خيال هست كه كار را به لحظات 
آخر بكش��اند، هر چند كه اين روزها رسول خادم 
س��خت در حال رايزني و پيگيري موضوع است 
ولي سؤال اينجاست كه آيا او مي تواند مسئولان 
مداخله جوي وزارت ورزش در امور فدراسيون ها 
را قانع كند كه حداقل كش��تي اين ورزش اول و 
مدال آورمان را به حال خود رها كنند و اينقدر در 

امور آن دخالت نكنند؟
موفقيت خادم در اي��ن راه ب��دون ترديد آرزوي 
تمامي اهالي كشتي، منتقدان و علاقه مندان است 
موفقيتي كه مي تواند به اعتلاي نام كشتي ايران 
در دنيا كمك كند. نامي كه با تلاش هاي خادم و 
به گفته بني تميم حالا نه تنها در عرصه مسابقات 
كه در عرصه مديريتي و تصميم گيري كشتي دنيا 
مي درخشد، اما سايه س��نگين تعليق شايد تمام 

زحمات را به باد دهد.
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منصور برزگر

 كارشناس كشتي

هادي پور اولين مدال آور تكواندو ايران 
در موجو

بيست و سومين دوره قهرماني تكواندو جهان روز گذشته در موجو كره جنوبي 
آغاز شد و آرمين هادي پور لقب اولين مدال آور كاروان كشورمان را به خود 
اختصاص داد. هوگوپوش وزن 54- در اولي��ن مبارزه رقيب هندي را با ۲۶ 
امتياز اختلاف شكست داد، تكواندوكار اتيوپي نيز در دومين رقابت حرفي 
براي گفتن نداش��ت، هادي پور رقيب اهل اندونزي را با ۲۱ امتياز اختلاف 
برد و بر رقيب بلژيكي ۱7 بر ۹ غلبه كرد تا با صع��ود به مرحله نيمه نهايي 
خيالش از بابت مدال برنز راحت شود. س��اوكويهار تكواندوكاري از تايلند 
رقيب ديگر هادي پور براي رسيدن به فينال است.  امروز دو نماينده ديگر 
ايران هم روي ش��ياپ چانگ مي روند. در بخش مردان مسعود حجي زواره 
يكي از اميدهاي طلاي كشورمان يك بار ديگر قدرت خود را به رخ حريفان 
مي كشد. كاپيتان تيم ملي تجربه خوبي از حضور در مسابقات جهاني دارد و 
در دوره گذشته گردن آويز طلا را از آن خود كرد. ملي پوش 74-  كيلوگرم در 
رده بندي جهاني در رده هشتم قرار دارد و پس از يك دور استراحت با برنده 
جزاير موريس و مالت مي جنگد. رقيب بعدي حجي زواره نيز از پاكستان يا 
اوكراين خواهد بود. امروز همچنين دختران ملي پوش مان نيز كارشان را در 
مس��ابقات جهاني آغاز مي كنند. ناهيد كياني در وزن 4۹- كيلوگرم اولين 
نماينده تكواندو بانوان ايران با رقيبي از مراكش روبه رو مي شود. فردا نيز مليكا 

ميرحسيني در وزن ۶7-  رودرروي رقيب هندي مي ايستد. 

دنيا حيدري 

شيوا نوروزي

3 ماه از اخطار اتحاديه جهاني به فدراسيون ايران گذشت

سايه تعليق روي سركشتي

30 جام در 30 سال
ليونل مسي را همه مي شناسند، در سراس��ر جهان حتي اگر علاقه اي به 
فوتبال هم نداشته باش��يد باز هم روزانه اخبار درخشش هاي اين مهاجم 
آرژانتيني را مي شنويد. مسي اسطوره جوان بارسلونا در طول سال هايي كه 
در خدمت اين باشگاه بوده جام هاي زيادي را به ويترين افتخارات كاتالان ها 
اضافه كرده است. حالا ليونل در زادگاهش روساريو تولد ۳۰ سالگي اش را 
جشن گرفته و از اينكه ۱7 سال در اسپانيا فوتبال بازي كرده احساس غرور 
مي كند. پسر ۱۳ ساله لاماسيا در اين مدت ۳۰ جام ارزشمند را به همراه 
بارسا بالاي سر برده است. مسي كه اين روزها سرگرم تدارك مراسم ازدواج 

خود است همچون گذشته عطش پيروزي و قهرماني دارد.

ايگور كولاكوويچ يك بار ديگر از اصرار واليباليس��ت ايراني به بازي در ليگ كشورمان و كسب درآمد 
بيشتر انتقاد كرد. ناكامي مطلق واليبال ايران در ليگ جهاني ۲۰۱7 تا جايي پيش رفت كه شاگردان 
كولاكوويچ در هفته سوم حتي در يك ست نيز نتوانستند به برتري برسند. سرمربي تيم ملي واليبال 
در گفت وگو با خبرگزاري واليبال لهستان لژيونر شدن را تنها راه حل ملي پوشان واليبال ايران عنوان 
كرد: » قطعاً مشكل تيم ما تجربه و بي انگيزگي نيست. نياز است كه بازيكنان ايران در طول فصل در 
بهترين باشگاه ها و بهترين ليگ ها در اروپا بازي كنند. متأس��فانه خيلي از بازيكنان در ليگ داخلي 
بازي مي كنند. براي اينكه بازيكن واليبال بهتري شويد بايد به طور مداوم با 
بهترين ها روبه رو شويد؛ اما ايراني ها كه البته مقصر هم خودشان هستند 
چنين طرز تفك��ري ندارند. آنه��ا ترجيح مي دهند در همان كش��ور 
خودشان بمانند. براي سال هاي سال چنين رقابتي باعث مي شود شما 
فقط شناخت خوبي از همديگر پيدا كنيد. متأسفانه بازيكنان ايراني 
چنين تصميمات��ي را نمي گيرند و همه اي��ن را مي دانند كه دليل آن 
چيست، چون در هيچ كجاي دنيا چنين پولي به آنها نمي دهند كه 
در ايران كسب مي كنند و به همين خاطر تصميم گيري براي 
آنها سخت مي شود. اگر بازيكنان اين واقعيت را متوجه شوند 
خيلي به سودشان خواهد شد، اما اگر آنها فقط به پول فكر كنند 
خيلي پيشرفت نخواهند كرد. اين واضح است كه همه دوست دارند 
پول بيشتري به دست بياورند. خصوصاً اينكه فرصت چنين كاري 

را هم داشته باشند.«

دبير فدراسيون واليبال هر نوع باند بازي در تيم ملي را تكذيب كرد. عملكرد ضعيف ملي پوشان واليبال 
در ليگ جهاني و بي انگيزگي بازيكنان باتجربه از جمله انتقادهايي بود كه مطرح شد و باز هم موضوع 
باندبازي و عدم توجه به جوانگرايي را سرزبان ها انداخت. محمود افشاردوست در گفت وگو با ميزان اين 
انتقادها را غيرمنطقي خواند: » درباره اينكه گفته مي شود در تيم ملي باندبازي و بازيكن سالاري وجود 
دارد، من چنين چيزي را حس نكردم و نمي دانم چرا هر موقع كه تيم ملي مي بازد صحبت از باندبازي و 
بازيكن سالاري مي شود. خودم هم نمي دانم اصلًا اين مسائل در تيم ملي وجود دارد يا خير. كاريزماتيك 

بودن و توانايي هر مربي به سوابق او برمي گردد. در اينكه ما در ليگ جهاني عملكرد 
ضعيفي داشتيم هيچ شكي وجود ندارد، اما به هر حال ليگ جهاني اولين 
تجربه كولاكوويچ با تيم ملي واليبال بوده است. تيم ملي مشكلاتي داشت، 
اما نبايد همه تجربيات كولاكوويچ را زير سؤال برد. منتقدان بايد مشكلات 
فني تيم ملي را بازگو كنند. ضمن اينكه بسياري از مشكلات فني به ليگ 

برمي گردد. از طرفي فكر نمي كنم كنار گذاشتن بازيكنان فعلي تيم 
ملي راه حل درستي باش��د. البته بايد بازيكنان بي انگيزه را از 
تيم ملي كنار گذاش��ت كه فكر مي كنم نظر كولاكوويچ هم 
نسبت به اين مسئله مثبت باشد. البته منظور من اين نيست 
كه اگر به لحاظ مالي بازيكنان تيم ملي ساپورت مي شدند 
عملكرد بهتري داشتند. منظور از بي انگيزگي اين است كه 
در بعضي بازي ها كه به مشكل مي خورديم بازيكنان عصبي 

و بي حوصله مي شدند.«

نمي دانم در تيم ملي باندبازي هست يا نه!به پول فكر كنيد پيشرفت نمي كنيد! اشرف رامين
   واليبال 

واليباليس�ت هاي جوان ايران مسابقات 
قهرمان�ي جهان را ب�ا دو پي�روزي قاطع 

آغاز كردند.
 تيم ملي جوانان واليبال كشورمان روزگذشته در 
شرايطي در دومين ديدار خود مقابل اوكراين به 
ميدان رفتند كه در گام نخست ايتاليا را سه بر صفر 
از پيش رو برداشته بودند و ديروز هم ۳ بر ۲ از سد 

اوكراين گذشتند. 
ش��اگردان عطاي��ي در ب��ازي اول رودرروي 
لاجوردي پوشان مدعي قرار گرفتند و در نهايت 

نيز با پيروزي سه امتياز را به جيب زدند. سرمربي 
تيم ملي جوانان شروع قدرتمندانه را يكي از عوامل 
موفقيت ناميد: »ش��روع هر تورنمنت براي تمام 
تيم ها سخت است و ما هم از اين قاعده مستثني 
نبوديم. با تيمي بازي داش��تيم كه سابقه بسيار 
خوبي در واليبال دنيا دارد و از جمله تيم هاي خوب 
دنيا در تمام رده هاست. اطلاعات خيلي خوبي از 
ايتاليا داشتيم و خوشبختانه بازيكنانم اين اطلاعات 
را به خوبي در زمين اجرا كردند. در كل شروع بسيار 
خوبي داشتيم، اما نبايد فراموش كنيم كه هنوز اول 

راه هستيم. سعي مي كنيم قدم به قدم جلو برويم و 
در مراحل بعدي هم با همين تفكر و نگرش پيش 

خواهيم رفت. « 
مايكل توتيره، س��رمربي لاجوردي پوشان كه از 
شكست بازيكنانش مقابل ايران غمگين بود در 
پايان اين ديدار اظهار داش��ت: »اينكه شاگردانم 
توانستند در ابتداي راه تجربه عملكرد در چنين 
س��طحي را درك كنند، لذت بردم. بازي در برابر 
ايران دشوار بود چون ايران تيم خوبي است. ايران 
پاسور و اسپكر قدرتمندي را در اختيار دارد. ضمن 

اينكه تيم ما نتوانست سرويس هاي هميشگي خود 
را برابر ايران به نمايش بگذارد.«

 در ادام��ه مس��ابقات قهرماني جوان��ان جهان 
بلندقامتان كشورمان امشب به مصاف تيم ملي 

آرژانتين مي رود. 

درخشش شاگردان عطايي در مسابقات جهاني جوانان 

وزنه برداري ايران پاك است
دوپينگ، كابوس ورزش است. كابوس 
تلخي ك��ه گاه گريبان ورزش��كاران، 
مدال آوران و قهرمانان را گرفته و چهره 
ورزش و احساسات مردم را خدشه دار 
مي كند. اين مسئله شوم در وزنه برداري 
بيش��تر ديده مي ش��ود. ام��ا غلامرضا 
نوروزي، رئيس فدراس��يون پزش��كي 
ورزشي ايران با اشاره به مش��كلات پيش آمده براي وزنه برداري در 
سطح بين المللي و موضوع استفاده بيش از حد ورزشكاران اين رشته 
از مواد نيروزا تأكيد مي كند كه وزنه برداري ايران پاك است: » بر خلاف 
آنچه در ساير كشورها رخ مي دهد در يك سال اخير چنين موضوعي 
در سطح ملي اين رشته در ايران وجود نداشته،وزنه برداران ايران به 

صورت پاك و سبز مشغول تمرين و مسابقات هستند.«

  چـهـره ها 

كجا بروم  5سال قرارداد دارم
گفته مي ش��د يك��ي از بازيكناني كه 
امسال از جمع سرخپوشان پايتخت 
جدا مي ش��ود،  عليرضا بيرانوند است. 
ام��ا باوجود ش��ايعه هاي مختلف اين 
دروازه بان لرستاني سرانجام قاطعانه 
از ادامه حضورش در جمع ياران برانكو 
گفت: »نمي دانم اي��ن حرف ها از كجا 
مي آيد. مي گوين��د بيرانوند حرف نمي زند چون ناراضي اس��ت و 
مي خواهد برود. حرف نمي زنم چون قرارداد دارم. سرتمرين نمي روم 
چون برانكو به ملي پوشان استراحت داده وگرنه اولين نفري هستم 
كه به تمرين مي روم وقتي كه قرارداد پنج ساله با پرسپوليس منعقد 
كرده ام به اين معني اس��ت كه مي خواهم به افتخارات بزرگي در 

پرسپوليس دست پيدا كنم.  «

موافق خريدهاي كلان باشگاه نيستم
اس��تقلال درحالي اين روزها مشغول 
ج��ذب بازيكن��ان جديد ب��راي ليگ 
ش��انزدهم اس��ت ك��ه علي جب��اري، 
 پيشكس��وت اي��ن تيم معتقد اس��ت 
عدم انتخ��اب هيئت مدي��ره در آينده 
مشكل ساز مي شود:  »همه جا اول هيئت 
مديره و مديرعامل انتخاب مي شوند و 
بعد كارها انجام مي شود. اما اينجا برعكس است و كار از پايين به بالا 
انجام مي شود. فردا روزي بازيكنان جذب شده، نتوانند بازدهي داشته 
باشند يا هيئت مديره مخالف قراردادها باشد چه كسي پاسخگوست؟ 
من موافق خريدهاي كلان باشگاه نيستم، اما اصل قضيه اين بود كه 
ابتدا هيئت مديره باشگاه تشكيل مي شد. نه اينكه خريدها انجام شوند 

و سپس وضعيت هيئت مديره مشخص شود.«


